
Aškerčev dom 153 din. 
K dopisom se je sklenilo, da se letos ne 

bo iz tehničnih vzrokov priredilo veliko zbo
rovanje večih učiteljskih društev, ampak se 
sklicanje preloži na drugo leto. 

Nato je sledilo predavanje predsednika 
sekcije tovariša Kumlja Metoda o temi »O 
govornih hibah pri ljudskošolskem otroku in 
njih zdravljenju«. Predavatelj nas je seznanil 
z raznimi vrstami govora ter razložil razne 
motnje z vzroki, ki so centralnega ali peri
fernega značaja. Zanimiva je bila praktična 
odprava govornih motenj pri učencih. Uspehi 
so se kaj hitro pokazali po pravilni uporabi 
primitivne metode. Članstvo je bilo presene
čeno nad uspehi ter je obdarilo predavatelja 
z navdušenim aplavzom. Predsednik tovariš 
Ivanjšič je poudarjal, da je škoda, da niso 
predavanja poslušali vsi učitelji sreza. 

Po predavanju so' podali posamezni funk
cionarji svoja poročila. 

Predsednica učiteljic tov. Potočnikova se 
je zahvalila predsedniku sekcije tov. Kumlju 
Metodu za prizadevanja odprave celibata in 
ženske neenakopravnosti. 

K situacijskem poročilu, ki je bilo že 
podano članstvu na prejšnjih zborovanjih, je 
predsednik sekcije tov. Metod Kumelj še po
dal nekaj aktualnih dodatkov in pojasnil. Pri
nesel nam je tudi gotovo veselo vest, da se 
bodo v kratkem izvršila napredovanja ter s 
tem popravile mnogim tovarišem in tovariši
cam storjene krivice. Apeliral je tudi na 
članstvo, da se povsod poslužuje naših go
spodarskih ustanov, posebno Učiteljske ti
skarne, ki nudi svojim članom marsikatere 
ugodnosti. Ugotavlja, da je za močno orga
nizacijo potrebna močna gospodarska pod
laga. 

Za delegata na banovinski kakor tudi na 
glavni skupščini je bil izvoljen tov. Kocbek 
Jožef, za namestnika pa tov. Miki Ciril. 

Sprejeti so bili sledeči predlogi: 
1. Učiteljstvo ljutomerskega sreza, včla

njeni v JUU, s studom ugotavlja, da postajajo 
pavšalni napadi na naš celotni stan zadnje 
čase vedno hujši. Zahtevamo od naše oblasti, 
da prepreči take pavšalne napade, ki kvarijo 
avtoriteto in ugled učiteljstvo. Onemogoča pa 
učiteljstvu tudi obdržanje zaupanja pri prebi
valstvu svojega šolskega okoliša. Učiteljstvo 
se v polni meri zaveda, da morejo edino iz 
zaupanja rasti uspehi njegovega vzgojnega, 
prosvetnega in kulturnega poslanstva. 

2. Razumemo težke socialne razmere na
šega ljudstva. Ne moremo pa razumeti in 
dopustiti, da uporablja naše kmečko ljudstvo 
v preveliki meri šolske otroke za težaška in 
poljska dela, ki doraščajočega otroka fizično 
uničuje in mu tako onemogoča normalen po
zitiven duševni razvoj. Predlagamo zakonito 
zaščito šolskih otrok pred pretežkimi fizični
mi delovnimi napori in izkoriščanjem. 

3. Pozdravljamo ukrep kr. banske uprave, 
da omogoči nadarjenim in revnim učencem 
nadaljnje šolanje. Škodljiv pa je način izbire, 
kot ga predvideva tozadevni razpis kr. banske 
uprave. Smatramo, da je edino krajevni uči
teljski svet skupno z veroučiteljem meroda
jen, da presodi pozitivne in negativne strani 
učenca. 

4. Zahtevamo, da se učiteljstvu, ki deluje 
v obmejnih srezih, nudi poleg vseh material
nih ugodnosti tudi močna moralna podpora 
našfcl ja^vnoisti, ker bo le v takih okornostih 
možna uspešna nacionalna vzgoja. 

5. Zahtevamo takojšno prevedbo vseh 
učiteljev  pripravnikov, ki so izpolnili vse za
konite pogoje, ker so nekateri že 6 let v pri
pravniški skupini. 

6. Zahtevamo sedanji draginji ustrezajo
če, da se izdatno in linearno povišajo plače; 
odpravo 3. plačilnega razreda in izenačijo pre
jemki poročenih učiteljic s prejemki učiteljev. 

7. Se popolnoma strinjamo s stališčem 
sekcije glede reorganizacije naše organizacije. 

Sklenilo se je, da se prihodnje zborovanje 
vrši v soboto, dne 15. junija, pri Sv. Jurju ob 
Ščavnici. Članstvo se opozarja, da bo zjutraj 
zveza avtobusa iz Gornje Radgone z avto
busom v Ljutomer. 

Po zborovanju se je razvila neprisiljena 
tovariška zabava, pri kateri '(ni manjkalo 
iskrene družabnosti. 
L. Ivanjšič, preds. Janko Jordan, tajnik. 

SREZ LJUTOMER 
+ JUU — SRESKO DRUŠTVO ZA 

ja 1940. v ljudski šoli pri Sv. Jurju ob Ščav
nici. Kljub zelo neugodnemu vremenu se je 
zborovanja udeležilo 40 članov. 

V uvodu je tov. predsednik omenil na
pade na učiteljstvo ter poudarjal, da ti na
padi ne zadenejo toliko učitelja kot poedinca, 
kakor stan kot celoto, ki se tiče edino kom
petentnega odločati o etični vzgoji. Predsed
nik je apeliral na članstvo, naj se eventualni 
medsebojni spori poravnavajo le na tovariški 
način, s tem bomo skrbeli za naš stanovski 
ugled ter si pridobiti starše, ki so pri vzgoji, 
če že ne odločujoč, vendar pa najvažnejši 
faktor. 

Po uvodu je pozdravil predsednik pred
sednika sekcije JUU Ljubljana, tov. Kumlja 
Metoda, nato sreskega šolskega nadzornika 
g. Karbaša Franca in vedno vzorno, upokojeno 
tovarišico Marijo Kocmutovo. 

Zapisnik je bil soglasno odobren z do
stavkom, da je učiteljstvo sreza darovalo za 

je zborovalo dne 4. ma


